
 
 
Protokoll fört vid styrelsemöte i Svensk förening för allmänmedicin 
på Sigtunastiftelsen Konferens den 28-29 september 2023
 
Närvarande 
Magnus Isacson (MI), ordförande 
Emil Péclard (EP), vice ordförande 
Anders Lundqvist (AL), facklig sekreterare 
Andreas Stomby (AS), vetenskaplig sekreterare 
Panteha Hatefi (PH), kassör  
Linda Sandberg (LS), ledamot 
Andreas Thörneby (AT), ledamot 
Åke Åkesson (ÅÅ), ledamot  
 
Adjungerade 
Heléne Swärd (HS), kansliet  
Jean-Luc af Geijerstam och Siri Bokvist, Myndigheten för vård- och omsorgsanalys (§191) 
Rachel de Basso, Sveriges Kommuner och Regioner, digitalt via Teams (§193) 
Oskar Lindfors, SFAMs råd för hållbar diagnostik och behandling, digitalt via Teams (§203)
  

 
§185 Mötet öppnades av ordförande. 

 
§186 Dagordningen fastställdes med tillägg av tre övriga frågor. 

 
§187 Föregående Att-göra-lista gicks igenom och lades till handlingarna.  

 
§188 Ekonomi 

A Introduktion och uppdatering 
PH gick igenom det ekonomiska läget i SFAM i de olika ekonomiska projekten. 
 

 B Mitt-i-ST 
PH redogjorde för ekonomin för Mitt-i-ST. Styrelsen beslutade behålla avgiften för Mitt-i-ST, 
16 500 kr/Mitt-i-ST. Styrelsen beslutade att öka arvodet till värderaren från 8 000 kr till 10 000 
kr för värderingar i Mitt-i-ST gjorda fr o m 2024-01-01. 
 

C Budget Kongress 2024 
PH redogjorde för inkommen budget från arrangörskommittén för kongressen i Uppsala 2024.  
PH återkopplar till Uppsala. Med tanke på vissa regioners reseförbud, vore det bra att planera 
också för ett lägre deltagarantal (300). 
 

D Konsultationsnätverket 
Ansökan om ekonomiskt bidrag har kommit från Konsultationsnätverket. Styrelsen beslutade 
om ekonomiskt bidrag enligt budget för nätverksträff den 8 december. 
 

§189 Forskning  
A AS rapporterade om två inkomna ansökningar för forskningsanslag för deltagande i kongress.  
B AS rapporterade om planeringen av NCGP kongress i Jönköping i slutet av maj 2026. En 

vetenskaplig kommitté från Forskningsrådet kommer att dubbelgranska inkomna abstracts. En 



 
 

organisationskommitté har bildats där förutom AS, Anna Davelid och en del av de personer som 
arrangerade ST-dagarna i Jönköping ingår. Utvecklingsdirektören i Jönköping och Destination 
Jönköping är involverade. Tips om att kontakta Bernt Sengpiel som var med och arrangerade 
kongressen i Göteborg 2015.  
 

C AS rapporterade om arbetet i SAFU, som arrangerar samråd mellan de allmänmedicinska 
institutionerna. 
 

D 
 
 

 

AS berättade om ett forskningsprojekt i Region Kalmar som handlar om Social Prescribing under 
ledning av Hans Thulesius med bistånd av Susanna Althini. Högsby vårdcentral deltar med 
hälsolotsar. 
 

E AS berättade om ett planerat seminarium om prioriteringar på det Kardiovaskulära vårmötet 
2024 där två medlemmar från SLS arbetsgrupp Kloka Kliniska Val kommer att medverka.  Martin 
Serrander, kardiolog från Nyköping kommer att prata om vertikala prioriteringar och Minna 
Johansson, Cochrane kommer att prata om horisontella prioriteringar. 
 

F NFGP ska sammanställa en arbetsgrupp som kommer att jobba med temat Sustainable 
healthcare och komma med förslag hur nordiska allmänläkarorganisationer inklusive de fackliga 
organisationerna ska jobba vidare med den frågan. DLF har utsett Carolina Emdin som deltagare 
till den gruppen och eftersom gruppen ska vara liten till en början väljer SFAM att inte nominera 
någon i nuläget. 
 

§190 Remisser  
A Socialdepartementet: Promemorian Effektiv och behovsanpassad digital vård (Ds 2023:27)  

Besvaras av styrelsen senast 2023-12-12. 
 

B Regionalt cancercentrum syd: Nationellt vårdprogram cancerrehabilitering för barn och 
ungdom. Besvaras inte av styrelsen. 
 

C Svenska Läkaresällskapet: Elektronisk tillgång till barns uppgifter inom hälso- och sjukvården 
och tandvården (Ds 2023:26). Besvaras senast 2023-11-17. 
 

D Socialdepartementet: Uppdrag att möjliggöra bättre tillgång till hälso- och sjukvård i hela 
landet genom främjande av etablering i glesbygd (Ds 2023:23). Svar senast 2023-11-17. 
 

§191 Jean-Luc af Geijerstam och Siri Bokvist, Vård- och omsorgsanalys, gästade styrelsens möte 
Diskussionen handlade till stora delar om omställningen till God och nära vård och de 
uppföljningar som myndigheten ansvarar för ur ett systemperspektiv. Siri Bokvist presenterade 
resultaten av två delrapporter och berättade att uppföljningsarbetet kommer att fortsätta till 
dess att en slutrapport levereras i mars 2025. Närmast kommer ett PM om äldreboenden 26 
oktober. Omställningen påbörjades för fem år sedan och mycket lite har sipprat ned från den 
strategiska nivån till den faktiska verksamheten. Vi konstaterade att Anna Nergårdhs utredning 
God och nära vård saknade tydliga utvärderingsbara mål, och själva omställningen saknar också 
en tydlig målbild. Vilka horisontella och vertikala prioriteringar kommer att behövas? En mindre 
del av diskussionen kom att handla om Utredningen om hälso- och sjukvårdens 
huvudmannaskap som precis har startat. En parlamentarisk kommitté är tillsatt. Fler 
gemensamma möten utlovades. Sammantaget en mycket givande diskussion 
 



 
 

§192 SFAM rekommendationer ST-läkare 
Styrelsen diskuterade innehållet i ett dokument om SFAMs rekommendationer för ST-
läkarutbildningen. Remissvaren gicks igenom och dokumentet kommer att justeras av MI med 
ledning av innehållet i remissvaren och styrelsens bedömning av dessa. Tillägg i inledningen och 
en viss språklig justering.  
 

§193 Rachel de Basso, Sveriges Kommuner och Regioner, gästade styrelsen digitalt via Teams.  
Hon är nyligen utsedd till sjukvårdsdelegationens ordförande och är samtidigt 
regionstyrelseordförande i Jönköping. Tillsammans diskuterade vi omställningen till God och 
nära vård där vi konstaterade att det hittills har handlat om arbete på den strategiska nivån och 
att det i det stora hela saknas verksamhetsnära initiativ. Alla regioner har i uppdrag att göra 
färdplaner för omställningen, samt att göra överenskommelser med kommunerna. Hon 
beskriver inriktningen att gå från sekundärvård till primärvård och egenvård. Vården ska bli 
personcentrerad i stället för organisationsfokuserad. Patientkontrakt och samskapande menar 
hon är viktiga led i detta. Hon höll med om att det saknades en tydlig målbild för omställningen. 
Hon lyssnade intresserat på våra synpunkter och välkomnade fortsatt kontakt.  
 

§194 Kansliet 
HS kommer att trappa ned under kommande år och en ersättare kommer att behöva inskolning. 
Två ansökningar till tjänsten är inkomna och intervjuer planeras. 
 

§195 Kompetensvärderingsrådets skrivelse 
MI besvarar skrivelsen. Förslagen är helt rimliga, men styrelsen efterlyser en budget för 
planerade utvecklingsdagar under slutet av 2023 och 2024. 
 

§196 Digitalt deltagande på vårt fullmäktigemöte i Uppsala 
Styrelsen beslöt att det ska finnas möjlighet att delta och rösta digitalt vid fullmäktigemötet i 
Uppsala. 
 

§197 NAAKA – Sponsring, fortbildning 
SFAM åtar sig att anordna NAAKA-dagen 1 gång/termin. 
 

§198 Socialstyrelsens listningstjänst – driva vidare? 
MI fortsätter dialogen med Socialstyrelsen. I listningstjänsten föreslås att vårdcentralerna ange 
förekomst av specialsköterskemottagningar, vilket SFAM har invändningar mot. 
  

§199 
 
 
  

Samarbete E-hälsoläkarföreningen 
MI har haft och kommer att ha dialog med Magnus Röjvall från föreningen som önskar ett 
samarbete med SFAM. 
 

§200 Förslag om byte av mötestid 27/11 – bifölls inte. 
  
§201 Rapport från externa möten 

MI berättade om möte med Tobias Alfvén mfl ang SLS medlemsenkät som innehöll frågor om 
medlemsreformen mm. I samband med denna punkt diskuterades de höga lokalhyrorna på SLS, 
och betydelsen av att göra huset till en mötesplats 
 

§202 Månadens nyhetsbrev 
AL sammanställer nästa nyhetsbrev som skickas i slutet av vecka 40. 



 
 

 
§203 
       A 

Övriga frågor 
Möte med Oskar Lindfors (OL), Rådet för hållbar diagnostik och behandling, digitalt via Teams 
Diskussion om möjlighet att SFAM skapar SK-kursen ”Kloka kliniska val”. Innehåll är förberett av 
rådet.  KKV är viktigt att varumärkesskydda, vilket är en uppgift för SLS. KKV behöver förbli en 
läkarledd rörelse. Initiativet ligger nu hos de ingående föreningarna att göra listor på 
lågvärdevård där det finns evidens för bristen på nytta. Inspel från internationella erfarenheter 
kan förstås komma till användning, men ffa är det processen att tillskapa listor som är det 
väsentliga. SFAM föreslås ordna regionala workshops i formatet halvdagar med stöd av lokala 
SFAM, eller genom befintlig infrastruktur för fortbildning. SLS kan bistå med formgivning av 
inbjudan. SFAMs styrelse behöver lägga en budget för detta för kommande år. Rådet för Hållbar 
diagnostik och behandling bistår med resurspersoner för dessa workshops. OL återkommer med 
förslag till text i kommande nyhetsbrev och mer detaljer kring genomförande i form av 
projektplan.   
 

  B AL presenterar boken A Fortunate Woman – A Country Doctor´s Story som handlar om en 
brittisk allmänläkares arbete på den engelska landsbygden grundad på tillit, personligt ansvar 
och relationsskapande. 
 

 C AL föreslår utvidgat styrelseinternat september 2024 
Beslutas att förlänga med ett dygn. Boka Steningevik 3–6 september 2024. Till kvällen 4 
september och hela dagen 5 september bjuds rådsordföranden och lokalföreningarnas 
ordförande in för överläggningar. 

  
§204 Nästa möte 

2023-10-09 kl 20 via Teams. 
 

§205 Mötets avslutande 
Ordförande förklarade mötet avslutat. 

 
 
Vid protokollet Justeras 
 
 
Anders Lundqvist Magnus Isacson 
Facklig sekreterare Ordförande 
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